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Podemos Cornellà hem presentat una moció amb En Comú 
Movem realitzada amb les aportacions de l’Àrea de Sanitat 
de Podem Catalunya per a que l’atenció bucodental no 
depengui dels ingressos de la ciutadania. Aquesta moció 
sorgeix del compromís que tenim com a Grup Polític en 
municipis com a Barcelona, on existeix el servei dental gratuït 
per persones vulnerables, al Govern de l’Estat, a través de 
l’acord de govern entre Unidas Podemos i PSOE que inclou la 
salut bucodental al Sistema Nacional de Salut, i al Parlament 
de Catalunya on el grup En comú Podem vam aportar la 
Llei 12/2020 de salut bucodental aprovada al setembre de 
l’any passat. Aquesta llei contempla la implantació del PADI 
(Programa d’Atenció Dental Infantil) dels 7 als 16 anys i a 
persones en situació de vulnerabilitat. Ampliar-la a la resta 
de la ciutadania és molt important per a resoldre una de 
tantes febleses del sistema sanitari públic. Des de la nostra 
organització estem intentant fer pressió des dels municipis 
perquè tingui el màxim suport.

Hem plantejat a l’Ajuntament la necessitat d’aplicació 
de la Llei 12/2020 al més aviat possible, amb els recursos 
i professionals necessaris dins d’unes condicions dignes. 
Cornellà necessita que l’atenció bucodental de la ciutadania 
estigui coberta i que no sigui un negoci, amb la salut no s’hi 
juga. En un moment com l’actual, on estem patint greus 
conseqüències econòmiques, no podem prescindir de la 
salut bucodental per no poder-la pagar. Aquesta llei preveu la 
necessitat d’ampliar els serveis de l’Institut Català de la Salut 
cap a la universalitat de l’atenció odontològica. 

Diversos estudis han demostrat que les càries i la malaltia 
periodontal castiguen molt més als sectors amb menys 
recursos, i entre ells, a persones a l’atur i a persones migrants. 
Cal tenir en compte també, que la salut bucal és un aspecte 
integral de la salut en general i que redundaria en benefici 
dels costos que ocasionen altres malalties. Això demostra 
com els factors socials són molt importants en la salut, creant 
grans desigualtats, exclusió i falta d’equitat.

La falta d’aquest servei en la seguretat social i els alts 
costos de l’atenció privada, ha facilitat la proliferació de 
cadenes de clíniques amb una fórmula basada en publicitat 
agressiva i baixos preus, sovint amb serveis de mala qualitat, 
escàndols i fraus, donant entrada als fons voltors que 
especulen amb la salut.

A Cornellà creiem necessàries polítiques que garanteixin la 
seguretat i l’atenció bucodental per a poder prevenir futures 
malalties, i sobretot, aquelles polítiques que no condicionin 
l’accés al servei segons el nivell adquisitiu de la població. 
Som una ciutat amb població treballadora i per tant, l’atenció 
bucodental no s’ha de presentar com un privilegi d’uns 
quants, sinó com un dret de i per a tothom. 

Ens trobaràs a Mossèn Andreu 21. Tel 679 52 09 32

En Ciutadans venimos expresando la oportunidad histórica 
que significan los Fondos Europeos que se han puesto en 
marcha por parte de la Unión Europea con el objetivo de 
mitigar el impacto económico y social de la emergencia 
sanitaria ocasionada por la pandemia del Covid-19. Una 
oportunidad en forma de un paquete de recuperación nunca 
visto, que sin embargo, no significa un cheque en blanco con 
el cuál gastar sin control por parte de las diferentes. Por ello, 
presentamos una moción para crear una Mesa de Evaluación 
Local de proyectos municipales financiados con los fondos 
europeos del programa REACT-UE.

Una herramienta de este tipo es indispensable para 
favorecer una ejecución transparente y eficaz de los recursos 
y evitar su uso partidista. Además de hacer un seguimiento 
en la implantación, evaluación y del impacto posterior y 
asegurar así, una rentabilidad social y económica de los 
proyectos ejecutados.

Nuestra moción solicitaba que la evaluación de dichos 
proyectos municipales se basara en criterios objetivos, 
medibles y transparentes en la elección y ejecución de los 
futuros proyectos para Cornellà financiados con fondos 
REACT-UE. 

Otro hecho destacable es que en nuestra propuesta, la 
Mesa de Evaluación contaría con miembros del equipo de 
gobierno responsables de la gestión de los fondos europeos, 
los partidos políticos de la oposición en el Ayuntamiento, 
así como profesionales de la sociedad civil y empresarial 
de Cornellà que están presentes en el Consejo de Ciudad y 
firmantes del pacto de ciudad ASUECO.

Agradecemos el apoyo del resto de grupos de la oposición 
pero lamentablemente el equipo de gobierno de PSC y En 
Comú votó en contra y nuestra propuesta quedó rechazada.

Por otro lado, gracias a la iniciativa de Ciutadans, Cornellà 
va a iniciar los trámites para obtener dos distintivos sobre 
turismo, el sello de turismo familiar y el sello de compromiso 
por la sostenibilidad turística Biosphere. 

Para nuestro Grupo Municipal, el fomento del turismo 
de calidad y sostenible debe ser uno de los ejes estratégicos 
de la ciudad, como un factor fundamental para la mejora y 
desarrollo de la economía local, reactivando la hostelería y 
el comercio que tan mal lo está pasando con la crisis global 
de la Covid-19, sin apenas ayudas y con las restricciones 
impuestas por las autoridades sanitarias.

La obtención de ambos sellos supondrá una diferenciación 
como destino turístico en el mercado, una especialización de 
la oferta, mejoras en la gestión interna y en el impacto social 
y, por lo tanto, un aumento de la competitividad respecto a 
otros destinos de las mismas características.

Podéis contactar con nosotros a través del correo 
ciutadans@aj-cornella.cat y en las redes sociales.
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